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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT  CELEBRADA EL  
DIA 18 DE MARÇ  DE 2013. 
 
Data:  18 de març de  2013 
Caràcter:  ordinària 
Convocatòria: primera 
Inici:   20,00  hores 
Fi:      21,45  hores 
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament de Llubí 
Assistents:  

- Batlle-president, Sr.  Joan Ramis Perelló  
- 1er. Tinent de batlle,  Sr. Toni Vallespir Perelló  
- 2º Tinent de batlle, Sr. Miguel Perelló Alomar  
- 3º Tinent de batlle, Sra. Margalida Gelabert Perelló 
- Regidor,  Sr. Tomàs Ramis Barceló  
- Regidor, Sr. Gabriel Vicens Mir  
- Regidor, Sra. Magdalena Perelló Frontera 
- Regidora, Sra. Beatriz Catalina Rodríguez Fiol 
- Regidor, Sr.  Cristòfol Riera Solé  
- Regidor, Sr. Miquel Perelló Gelabert 
- Regidor, Sr. Joan Ramis Ramis 

No assistència amb excusa: ningú 
No assistència sense excusa: ningú 
Actua com a secretari: Sr. Raimundo Tomás Montis Sastre, secretari-interventor de la 
corporació 
 
1.- RECONEIXEMENT AL SR. JORDI MULET ALOMAR.- 
El Sr. Batlle-President en representació de l’Ajuntament de Llubí, va retre homenatge al 
Sr. Jordi Mulet Alomar, i el va fer entrega d’una placa, dedicant-li les següents paraules: 
 
“Aquest Ajuntament ha tingut coneixement que el llubiner Jordi Mulet Alomar  ha 
aconseguit en la seva participació al campionat d’Espanya SPAINSKILLS 2013 la 
medalla d’or en instal·lacions elèctriques,  desprès d’haver aconseguir el primer premi al 
campionat de BALEARSKILLS. 

 
Atès que suposa un goig per al nostre poble el fet que Jordi Mulet Alomar  hagi 
aconseguit la màxima puntuació i conseqüentment, la medalla d’or.  

 
L’Ajuntament de Llubí reconeix públicament l’èxit aconseguit pel nostre veí  Jordi Mulet 
Alomar , en el campionat de Balears de BALEARSKILLS i posteriorment  en el campionat 
d’Espanya SPAINSKILLS 2013 i se’l felicita merescudament, a la vegada que l’anima a 
continuar dins aquesta línia d’entrega i dedicació. 

 
 Creï’m que l’esforç i la dedicació de Jordi Mulet Alomar , pot servir d’exemple a altres 

joves  per continuar amb els seus estudis i preparació per a un futur  ple de bones 
expectatives i esperances. 

 
 Enhorabona Jordi.  Et faig entrega d’aquesta placa com a reconeixement al teu èxit i al 

teu esforç.” 
 
 La totalitat dels regidors, es varen adherir a les paraules del Sr. Batlle, donant 

l’enhorabona al Sr. Jordi Mulet Alomar.   
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I) PART RESOLUTÒRIA   
 
1.-  EXAMEN I APROVACIÓ ACTE SESSIÓ ANTERIOR.- 
A continuació,  pel Sr. President, es va preguntar als reunits si havia alguna observació 
que formular a l’esborrany de l’Acta de la sessió anterior (Sessió ordinària de data 18 
febrer de 2013) i no havent-se formulat cap observació, va ser aprovat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
2.- EXAMEN I APROVACIÓ ORDENANÇA SOBRE REGULACIÓ I PROTECCIÓ 
D’ANIMALS DOMÈSTICS.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  8 de març de 2013, que deia: 

 
“L’Ajuntament vol regular la tinença d’animals domèstics per intentar millorar la neteja 
de carrers i poder regular les infraccions i sancions dels animals abandonats. 
 
Per l’abans exposat,  proposo a l’Ajuntament Ple l’adopció del següent acord: 

Primer.-   Aprovar l’Ordenança que regula la tinença d’animals domèstics, quedant el 
text de la mateixa tal i com apareix redactat. 
 
Segon.-  Exposar al públic  durant el termini  de trenta dies hàbils, mitjançant edicte en 
el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. En cas que no es 
presentin reclamacions, l’acord fins a les hores provisionals s’entendrà elevat 
automàticament a definitiu, en virtut de la presumpció establerta a l’article 49 de la Llei 
7/85 de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local.  
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
Per part del Sr. Batlle es va donar les gràcies al grup municipal del PSM-EN per les 
seves aportacions a la Comissió Informativa  de data 13 de març i que s’han inclòs en 
el text d’aquesta Ordenança. 
 
Per part del Sr. Joan Ramis Ramis del grup municipal CxI es va manifestar que 
s’abstindria en la votació, ja que no està conforme amb l’article 10.4 e) de l’Ordenança, 
per crear confusió.    
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per  
majoria  (10 vots a favor: 5 PP, 4 PSM-EN, 1 PSOE, i 1 abstenció: CxI), acorden aprovar 
la proposta abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 

 
 

3.- EXAMEN I APROVACIÓ MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL  REGULADORA DE 
L’IMPOST SOBRE CONSTRUCCIONS, INSTAL·LACIONS I OBRE S.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data 25  de febrer de 2013, que deia: 
 
“L’Ajuntament Ple de data 18 de febrer de 2013 va aprovar inicialment el Catàleg de 
Patrimoni. Es vol donar facilitats als immobles catalogats i per això, es proposa una 
bonificació del 30 % a les obres que es realitzin als immobles inclosos al Catàleg de 
patrimoni. 
 
Per l’abans exposat, aquesta Batllia proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció del següent 
acord: 
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Primer.-   Aprovar la modificació de l’Ordenança fiscal de l’Impost de Construccions, 
Instal·lacions i Obres, quedant el text de la mateixa tal i com apareix redactat. 
 
Segon.-  Exposar al públic  durant el termini  de trenta dies hàbils, mitjançant edicte en 
el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. En cas que no es 
presentin reclamacions, l’acord fins a les hores provisionals s’entendrà elevat 
automàticament a definitiu, en virtut de la presumpció establerta a l’article 49 de la Llei 
7/85 de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local.  
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
Pe part del Sr. Gabriel Vicens, portaveu del grup municipal del PSM-EN, es va 
manifestar que és un exemple més de la improvisació i poc rigor que té l’equip de 
govern respecte als temes municipals, ja que es bonifica l’ICIO pels béns immobles 
catalogats  i encara no s’aprovat definitivament el catàleg, ni tan siquiera ha estat 
informat  per la Comissió Insular de Patrimoni.   Aquesta bonificació els sembla bé, 
però insuficient i recordà que la legislació estableix aprovar una Ordenança que reguli 
les bonificacions fiscals, reducció d’imposts, etc. , del béns catalogats. 

Per part del Sr. Batlle va retirar el present assumpte de l’Ordre del Dia. 

 
4.- EXAMEN I APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENT RE 
L’AJUNTAMENT DE LLUBÍ I EL SR. BERNAT LLITERAS MULE T.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  8 de març de 2013, que deia: 
 
“Vista la necessitat de regular l’ús de l’immoble conegut com Molí d’en Suau, per a què 
durant la celebració de la Fira de la Mel el Sr. Bernardo Lliteras Mulet, amb DNI 
41.336.658-T, exposi una col·lecció de material antic d’apicultura, compost amb peces de 
la seva propietat juntament amb altres que li han estat cedides pels seus propietaris, 
exclusivament per a aquesta ocasió. 
 
Atès que la signatura del conveni és beneficiós per aquest Ajuntament, ja que permet 
donar un servei més durant els actes que se  celebren per la Fira de la Mel. 
 
Aquesta batllia, d’acord amb les atribucions que li confereixen les disposicions vigents, i 
vist l’informe del Secretari-Interventor, pel present proposa a la Junta de Govern Local 
l’adopció del següent acord: 
 
1.- Aprovar  l’esmentat  conveni de col·laboració en la forma en que apareix redactat. 
 
2.- Facultar al  Batlle-President d’aquest Ajuntament, Sr. Joan Ramis Perelló, per a la 
signatura del citat conveni de col·laboració. 
 
3.- Comunicar el present acord a l’interessat. 
 
No obstant l’Ajuntament Ple acordarà.” 

Per part del Sr. Batlle es va manifestar que després de posar-se en contacte amb el 
Sr. Lliteras, concretà que el Molí té unes 40 visites anuals, que podrien arribar fins a 
les 100 persones. 
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Per part del Sr. Gabriel Vicens, portaveu del grup municipal del PSM-EN, es va 
manifestar que el seu grup  no està d’acord amb el punt 4 del conveni, ja que pareix 
que li dona exclusivitat al Sr. Lliteras.  És important que s’ajudi a aquest senyor, però 
no que se li doni exclusivitat.  A part d’això, creu que se’l pot donar un caràcter 
dinamitzador a aquest immoble. 

Per part del Sr. Batlle es va recordar que anteriorment aquest immoble era un punt 
d’informació turística i pertanyia al Govern  Balear, però ocasionava una gran despesa 
econòmica, per això es va signar un conveni amb el Govern per a la cessió d’aquest 
immoble, i amb el Sr. Lliteras, ja que tenia molt de material relatiu a l’apicultura. 

Per part del Sr. Gabriel Vicens manifestà que el seu grup no està en contra del Sr. 
Lliteras, tot el contrari, agraeix i alaba la seva feina, però no estan d’acord amb el que 
se li doni l’exclusivitat  d’un ben immoble. 

Per part del Sr. Miquel Perelló Gelabert,  del grup municipal PSOE, es va manifestar 
que creu que aquest immoble ha d’estat obert, se li ha de poder donar altres usos i es 
podria destinar personal de l’Ajuntament  per ocupar-se del seu funcionament. 

Per part del grup municipal PSM-EN es varen presentar esmenes (Modificació del punt 
4 i 6, i s’afegeixen els punts 10 i 11) al conveni, que  varen esser acceptades per 
l’equip de govern, quedant la redacció del citat conveni de la següent forma: 

“EL SR JOAN RAMIS PERELLO, Batlle-President de l'Ajuntament de Llubí, actuant en 
nom i representació de la Corporació Municipal, i el Sr. BERNARDO LLITERAS MULET 
amb DNI 41336658T actuant en nom propi. 
Subscriuen el present conveni de col·laboració que es regirà pels següents punts: 
 
1.- L'Ajuntament de Llubí, patrocinador de la FIRA DE SA MEL des de l'any 2000, posa 
a la disposició del Sr. Lliteras, prèvia autorització de la Direcció General de Patrimoni, 
Contractes i Obres Públiques de la Conselleria d’Administracions Públiques del Govern 
de les Illes Balears, l'immoble conegut com Molí d’en Suau, perquè exposi la col·lecció 
de material antic d'apicultura que posseeix, i que per col·laboracions anteriors ja es 
troba actualment en ell. 
 
2.- L'Ajuntament de Llubí es compromet a fer-se càrrec del trasllat de la citada col·lecció 
al lloc que el Sr. Lliteras designi, dins de la illa de Mallorca, quan cessi la col·laboració 
entre els signants del present conveni. 
 
3.- El Sr. Lliteras conservarà la propietat del material que aporti a l'exposició. 
 
4.- El Sr. Lliteras tindrà llibertat per proposar les normes de visita, que es farà en grups 
reduïts , quatre persones com a màxim, per evitar la visita de persones incontrolades i 
faltes d'interès que puguin causar un perjudici irreparable al material exposat.  
 
5.- La col·laboració és totalment desinteressada per ambdues parts.  
 
6.- Aquest conveni de col·laboració finalitza el 14-3-2014, podent establir-se les 
pròrrogues que les parts estimin oportunes. Al final del conveni, o de les pròrrogues si les 
hi hagués, la col·lecció podrà romandre en el molí durant dos mesos, al final dels quals, el 
material serà retirat segons l'exposat en el punt 2 i la clau retornada pel Sr. Lliteras a 
l'Ajuntament.  
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7.- L'Ajuntament de Llubí adoptarà les mesures de seguretat necessàries per evitar 
qualsevol tipus de sostracció. El Sr. Lliteras podrà pactar amb l'Ajuntament la subscripció 
d'una pòlissa d'assegurança en els termes que acordin ambdues parts. 
 
8.- El Sr. Lliteras es compromet expressament a mantenir i conservar l'immoble en les 
condicions d'estat actual i destinat exclusivament a l'ús pactat, sense poder realitzar cap 
tipus d'instal·lació, contingut o activitat derivada que suposi deterioració o danys al mateix. 
 
9.- Aquest conveni estarà subjecte en tot moment a qualsevol directriu o condició que pot 
establir, resoldre o acordar la Direcció General de Patrimoni, Contractes i Obres 
Públiques de la Conselleria d’Administracions Públiques del Govern dels Illes Balears com 
a propietària de l'immoble. 
 
10.- En el cas de què el Sr. Lliteras no pugui realitzar una visita guiada i hagi visitants 
interessats en visitar el molí podran podrà ser acompanyades per personal de 
l’Ajuntament i poder realitzar la visita. 
 
11.- El molí tindrà que estar obert tot el dia que es realitzi la Fira de Sa Mel. 
 
Llegit per ambdues parteixes el present conveni, ho accepten i signen,  en Llubí a ....... de 
març de dos mil tretze.” 

 Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
unanimitat dels assistents, acorden aprovar la proposta abans descrita amb les esmenes 
proposades. 

 
5.- EXAMEN I APROVACIÓ CONVENI URBANÍSTIC DE LA UAC -2.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data 28  de febrer de 2013, que deia: 
 
“Vista la necessitat de procedir a executar el planejament urbanístic respecte a la 
Unitat d’Actuació número 2. 
 
Vista la conveniència de realitzar dit propòsit a través de la figura del Conveni 
Urbanístic presentat al Registre de l’Ajuntament en data 25 de febrer de 2013  (NRE 
317). 
 
Vists els informes de l’arquitecte tècnic i del Secretari-Interventor. 
 
D’acord amb tot això i les disposicions legals vigents PROPOSO a l’Ajuntament Ple 
l’adopció del següent ACORD: 
 
Primer.-  Aprovar la proposta de Conveni urbanístic de la UAC número 2. 
 
Segon.-  Publicar per un termini de 20 dies el present Conveni al BOIB, tauler d’edictes 
i pàgina web municipal (www.ajllubi.net) per la presentació d’al·legacions. 
 
Tercer.-  Facultar al Batle per executar tots els actes necessaris així com signar el 
Conveni i qualsevol altre document. 
 
Quart.-  Remetre còpia del contracte al Registre Públic de Contractes. 

 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.”  
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Per part del Sr. Gabriel Vicens, portaveu del grup municipal del PSM-EN, es va 
manifestar que el seu grup votaria a favor, tota vegada que el tema està molt avançat, 
però vol que consti en acta que l’aprofitament que rebrà l’Ajuntament, tal i com indica 
el secretari-interventor,  es destinarà al patrimoni municipal del sòl. 
 
Per part del Sr. Joan Ramis Ramis, del grup municipal CxI es va manifestar que ell 
s’abstindria de votar, tota vegada que té interessos a dita UAC. 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria  (10 vots a favor: 5 PP, 4 PSM-EN, 1 PSOE) , acorden aprovar la proposta abans 
descrita i l’acord contingut a la mateixa.  El regidor del grup municipal de CxI, Sr. Joan 
Ramis Ramis, no va participar en la votació  ja que té interessos a la UAC esmentada. 
 
 
6.- EXAMEN I APROVACIÓ COMISSIÓ ASSESSORA DE CULTUR A I FESTES.- 
Es va donar lectura a la Proposta del Regidor de Cultura i Festes, de data 28  de 
febrer de 2013, que deia: 
 
“Des de la Regidoria de Cultura, Fires, Festes i Joventut,   degut a l’actual crisi 
econòmica, per tal d’aconseguir la reducció de costos que té per l’Ajuntament  així com 
aprofitar la disponibilitat que ens atorguen les administracions supramunicipals, creiem 
essencial fomentar la implicació dels ciutadans en tot el referent a l’àmbit 
d’organització, creació i estructuració d’esdeveniments que impliquin una major oferta 
cultural del municipi. 
 
Tenint en compte la voluntat d’aquesta regidoria d’organitzar periòdicament 
esdeveniments culturals, així com fomentar la participació entre la gent del nostre 
poble, creiem oportú la creació d’una Comissió Assessora de Cultura i Festes que, 
juntament amb la regidoria de Cultura Fires, Festes i Joventut col·labori en 
l’organització i creació d’actes culturals, ja sigui dins el marc de les festes patronals 
com fora d’elles. 
 
Per tot això, i d’acord amb les disposicions legals vigents, PROPOSO  al Plenari 
l’adopció dels següents ACORDS: 
 
Primer.-  L’Ajuntament de Llubí en Ple acorda la creació d’una Comissió Assessora de 
Cultura i Festes, que serà responsabilitat del regidor de Cultura, Fires, Festes i Joventut,  
integrada per representants de les entitats del poble interessades, així com també 
qualsevol persona que, de forma desinteressada i sense ànim de lucre, vulgui formar-ne 
part. 
 
Segon.- La Comissió Assessora tendrà un caràcter consultiu, de debat i assessorament 
per a l’Administració Municipal i tendrà com a principal funció plantejar iniciatives, 
consensuar propostes i adoptar acords que es tendran en compte per part de 
l’Administració sense que siguin vinculants. 
 
Tercer.- Donar publicitat a l’acord per poder formar la Comissió Assessora de Cultura i 
Festes. 
 
Quart.- A fi de garantir una mínima coordinació entre la Comissió i els representants de 
tots els grups amb representació municipal, el regidor competent en la matèria 
comunicarà les diferents convocatòries i els temes a tractar, de l’ordre del dia, als 
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diferents portaveus municipals amb suficient antelació per a possibilitar, si així ho troben  
oportú, la seva presència i participació.  En qualsevol cas, s’informarà  de les propostes 
consensuades i dels acords adoptats en Comissió Informativa i s’aixecarà acta de les 
diferents reunions de la Comissió.    
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.”      
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per  
unanimitat dels assistents, acorden aprovar la proposta abans descrita i l’acord contingut 
a la mateixa. 
 
 
7.- EXAMEN I APROVACIÓ REGLAMENT D’AJUDES A ESPORTI STES INDIVIDUALS 
I ENTITATS ESPORTIVES.- 
Es va donar lectura a la Proposta del Regidor d’Esports, de data 8 de març de 2013, 
que deia: 
 
“L’Ajuntament vol regular el règim de concessions de subvencions a les entitats 
esportives i a les persones que facin i publicitin el nom de Llubí. Per això, s’estableixen 
els criteris estipulats al Reglament. 
 
Per l’ abans exposat, proposo a l’Ajuntament Ple l’adopció del següent acord: 
 
Primer.-  Aprovar el Reglament d’ajudes a esportistes individuals i entitats esportives, 
quedant el text de la mateixa tal i com apareix redactat. 
 
Segon.-  Exposar al públic durant el termini de trenta dies hàbil, mitjançant edicte en el 
tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears.  En cas que no es presentin 
reclamacions, l’acord fins a les hores provisional s’entendrà elevat automàticament a 
definitiu, en virtut de la presumpció establerta a l’article 49 de la Llei 7/85 de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases de Règim Local. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens, del grup municipal PSM-EN, es va manifestar 
que el seu grup estava d’acord amb l’esperit del reglament, però indicà que no 
s’especifiquen els criteris d’atorgament de les subvencions, ni la classificació dels 
mateixos. 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per  
majoria  (7 vots a favor: 5 PP, 1 PSOE, 1 CxI, i 4 abstencions: PSM-EN), acorden aprovar 
la proposta abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
8.- EXAMEN I APROVACIÓ  MOCIÓ PSM-EN SOBRE MANIFEST ACIÓ DE 
VOLUNTAT DE FORMAR PART DE LA XARXA DE MUNICIPIS I ENTITATS DE LES 
ILLES BALEARS PER LA INTEGRACIÓ A LA FUNDACIÓ RAMON  LLULL.- 
Es va donar lectura a la moció grup municipal PSM-EN, de data 4 de març de 2013, 
que deia: 
 
“El passat 8 de Novembre de 2012, el Govern de les Illes Balears va anunciar que 
abandonava l’Institut Ramón Llull, consorci integrat inicialment per la Generalitat de 
Catalunya i la Comunitat Autònoma de les Illes Balears. L’Ajuntament de Llubí ja va 
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expressar el suport explícit a l’Institut Ramon Llull i al manteniment del Govern de les 
Illes Balears a la seva organització mitjançant la moció presentada pel PSM-Entesa 
Nacionalista (Ple 17 desembre 2012) votada i acordada per majoria de Ple. 
D’altra banda, la Fundació Ramon Llull es va constituir el 31 de març de 2008 entre el 
Govern d’Andorra i l’Institut Ramon Llull. El 15 de gener de 2009 s’hi va incorporar el 
Consell General dels Pirineus Orientals, l’Alguer i l’Associació Xarxa de ciutats 
valencianes Ramon Llull. La Fundació Ramon Llull té com a finalitats intensificar 
l’estudi, la promoció i la defensa de la llengua catalana i fomentar la projecció exterior 
de la llengua i dels diferents àmbits culturals que s’hi expressen. També vetlla pel 
compliment de la legislació sobre la llengua, amb col·laboració amb altres organismes  
i organitzacions públiques i privades, i ajuda a impulsar les actuacions de l’Institut 
Ramon Llull que coincideixin amb els objectius de la Fundació.  
El passat 20 de febrer de 2013, representants de diversos ajuntaments i altres entitats 
locals, es reuniren al Casal de la Institució Pública Antoni M. Alcover, amb la intenció 
de constituir una xarxa de municipis i entitats de les Illes Balears per integrar-se a la 
Fundació Ramon Llull. La creació d’aquesta xarxa, que es configura com una 
associació a l’empara de la Llei orgànica 1/2002, de 22 de març, reguladora del dret a 
l’associació, pretén integrar-se a la Fundació Ramon Llull amb l’objectiu comú de 
promocionar i defensar la llengua catalana.  
Per tot això el grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista presenta al Ple de 
l’Ajuntament els següents:      Acords 
1r. Manifestar la voluntat de l’Ajuntament de Llubí per formar part de l’associació de 
municipis i entitats de les Illes Balears per integrar-se a la Fundació Ramon Llull.  
2n. Facultar el batle de Llubí per executar aquest acord, tot això sense perjudici que, 
una vegada redactats els estatuts de l’associació, s’elevin al Ple per a la seva 
aprovació.  
3r. Trametre aquest acord als òrgans fundacionals de la Xarxa de municipis i entitats 
de les Illes Balears per integrar-se a la Fundació Ramon Llull.”  
 
Per part del Sr. Batlle es va manifestar que les funcions de l ‘Institut Ramon Llull, de 
defensa, foment i promoció de la llengua catalana,  seran desenvolupades pel 
Consorci d’Estudis Baleàrics i que el Partit Popular sempre defensarà la llengua 
catalana.  També manifestà que no votarien a favor, ja que es desconeix  la quantia 
que representa per a l’Ajuntament. 
 
El Sr. Gabriel Vicens replicà que avui només  es votava l’adhesió a l’Institut Ramon 
Llull.  
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per  
majoria  (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI, i 5 abstencions: PP), acorden aprovar 
la proposta abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
9.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSM-EN PER UNA POLÍTIC A DE GESTIÓ DE 
RESIDUS BASADA EN L’INTERÈS GENERAL I DE REBUIG A L A IMPORTACIÓ DE 
RESIDUS.- 
Es va donar lectura a la moció grup municipal PSM-EN, de data 4 de març de 2013, 
que deia: 
 
“L’aprovació el passat dia 14 de febrer de la modificació del contracte entre el TIRME 
S.A. i el Consell de Mallorca suposa una nova passa enrere en la consecució d’una 
sistema sostenible, econòmica i mediambientalment, de gestió dels residus a Mallorca. 
Les prioritats son clares a nivell de l’UE i cal recordar que en la jerarquia de gestió de 
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residus la primera opció ha de ser la reducció o prevenció, la segona la reutilització, la 
tercera el reciclatge i en quart lloc, únicament per davant de l’eliminació en abocador, 
es situa la valorització energètica del fems. 
 
El Consell Insular de Mallorca, amb l’aprovació de la modificació del contracte amb 
TIRME SA, que permetrà la incineració de residus provinents de fora de les Illes 
Balears, s’oblida, de forma conscient o inconscient, de les tres opcions prioritàries pel 
tractament de residus, afavorint els interessos econòmics de l’empresa concessionària 
i oblidant l’interès general de la ciutadania de Mallorca. La situació és tan esperpèntica 
que es van començar a portar residus de fora, concretament de Sabadell, abans que 
s’aprovés la modificació del contracte que permetia el tractament d’aquests residus i 
justament el dia que es va aprovar aquesta modificació la mateixa consellera de Medi 
Ambient va anunciar que s’aturava aquesta importació per raons econòmiques. 
Després de la poc transparent opció italiana, frustrada en el seu inici, aquest nou 
episodi mostra que la improvisació i la precipitació han presidit la gestió dels residus a 
l’actual equip del Consell de Mallorca. A tot això, cal sumar la desigualtat manifesta en 
el fet que TIRME no tenia previst cobrar als “proveïdors” de fems de fora de les Illes, 
mentre que mallorquines i mallorquins han de seguir pagant pels seus residus. 
 
La política de residus és estratègica per un poble, i ha d’estar sotmesa a 
consideracions d’eficiència, econòmica i energètica, així com de protecció del medi 
ambient i la salut de les persones. A més, una política intel·ligent de gestió dels residus 
pot servir igualment per potenciar l’economia i l’ocupació locals, a través d’iniciatives 
innovadores de reciclatge i reutilització, una qüestió essencial en aquests moments de 
crisi. No pot estar sotmesa als interessos particulars d’una empresa, menys encara 
quan aquests interessos son contradictoris amb els de la resta de la ciutadania.  
 
 Per tot això el grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista presenta al Ple de 
l’Ajuntament els següents:   Acords  
1.  Instar el Consell de Mallorca a efectuar la paralització definitiva de la importació 
de residus. 
2.  Instar el Consell de Mallorca a revisar els termes que regulen la concessió del 
servei públic i el contracte amb l'empresa privada TIRME S.A. 
3.  Instar el Govern de les Illes Balears a impulsar una llei de residus amb 
objectius ambiciosos de reducció (mínim 10%), reutilització (mínim 50%) i recuperació 
(mínim 65%) i que planifiqui el tancament progressiu de les línies d'incineració que 
Mallorca no necessita.” 
 
Per part del Sr. Batlle es va manifestar que aquest tema ja s’havia tractat a una altre 
plenari, que no són fems sinó residus sòlids i què la importació s’està fent a molts de 
països,  inclòs aquí es va fer durant l’època del pacte de progrés amb l’empresa 
CEMEX. 
 
El Sr. Gabriel Vicens replicà dient que no és cert això, i que aquesta importació de 
fems farà molt de mal al turisme.  
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per  
majoria (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI, i 5 abstencions: PP), acorden aprovar 
la proposta abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
10.- PROPOSTES D’URGÈNCIA.- 
No es va presentar cap proposta 
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11.- PRECS I PREGUNTES.- 
Per part del regidor Sr.  Cristòfol Riera Solé,  de l grup municipal PSM-EN, es va 
formular el següent prec:  
-Que es pinti un pas de vianants al carrer de la Farinera amb el carrer Traginers.  
 
Per part de la regidora Sra. Magdalena Perelló Fron tera, del grup municipal PSM-
EN, es va formular el següent prec: 
-Que es publiqui a la pàgina web el borsí d’interins de l’escoleta.  
 
Per part del regidor Sr. Joan Ramis Ramis, del grup  municipal CxI, es va 
formular el següent prec: 
-Que es repintin els pas de vianants al carrer de La Carretera. 
 
Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert, d el grup municipal PSOE, es 
varen formular les següents preguntes: 
És veritat que un veïnat ha ofert  a l’Ajuntament una finca de la seva propietat per a la 
construcció d’una residència  de gent grans?    Li contestà el Sr. Batlle dient que sí, que 
va agraïr l’oferta de donació, però que els tècnics municipals recomanaran la no 
acceptació. 
 
Quin criteris aplica la policia local per posar multes?   Li contestà el Sr. Batlle dient que el 
reglament de circulació i la llei de trànsit. 
 
Quina finalitat tenia el dispositiu policial a la festa dels quintos?  Li contestà el Sr. Batlle 
dient que era per efectuar controls d’alcoholèmia   
 
 
Sense més assumptes a tractar, per ordre del Sr. President s’aixecà la sessió, a l'hora 
assenyalada a l’inici, del que com a secretari, certifico. 
 

Vist-i-plau 
El batlle,  

 
 
 
 
     Joan Ramis Perelló    Raimundo Tomás Montis Sastre 
 

 


